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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úri 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Agrárminisztériumot vezető miniszterhez

,,Ha nem vagy oligarcha, ne is gazdálkodj?!"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Megdöbbenten értesültem arról, hogy a sikerkommunikáció ellenére a ,,Földet a gazdáknak"
programjuk milyen újabb ártalmas következményeket szült az alapvetően Önök által teljesen
magukra hagyott gazdákra nézve. A program azon célkitűzése, hogy az állam tulajdonában
lévő birtok a helyi, esetlegesen a földet haszonbérben földművelőkre szálljon (kizárva a
külföldi érdekeket) mindenképpen egy előremutató kezdeményezés, azonban ennek
kivitelezése - mint szinte minden kormánypárti kezdemény esetében - most sem sikerült
negatív mellékhatás nélkül.

Az állam az árverések folyamán olyan földeket juttatott magánkézre, amelyeken meglévő
bérleti szerződéssel rendelkeznek az azt művelő gazdák. Az egyébként haszonélvezeti joggal
rendelkező helyi gazdák sok esetben nem tudták megszerezni az általuk művelt föld
tulajdonjogát, mert sokszor formai hibákra hivatkozva utasították el a pályázatukat. Voltak,
akik nem engedhették meg maguknak, és akadtak, akik jóhiszeműen átengedték a lehetőséget
telekszomszédjaiknak vagy esetenként nem is tudtak árverésről. Az á(r)tverések alkalmával
sok esetben általuk ismeretlen licitálók (fideszes körökben azonban jól ismert) érkeztek
földvásárlási szándékkal és megfelelő anyagi háttérrel. Az új tulajdonosok sűrűn egyszerű
haszonlesés szándékával jogszerűtlenül többszörösére emelték az addig fizetett bérleti díjat,



melyet a gazdák már nem tudtak kigazdálkodni, illetve a perköltségeket sem tudtak
finanszírozni.

Az eset több száz gazdát érint, akik (hasonlóképpen a devizahitelesekhez) javarészt azért
kerültek ilyen méltatlan helyzetbe, mert vagy nem rendelkeztek megfelelő tőkével vagy jogi
úton lehetetlenítették el őket. A fáradtságos munkával művelt földjük megszerzése így csak
álommá vált számukra. A reményfosztott egykori bérlőket mind a becsületüktől, mind az
egzisztenciájuktól fosztották meg. Akik eddig mezőgazdasággal foglalkoztak, mára a
megélhetésük és az otthonuk forog kockán.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mit kívánnak tenni a hoppon
maradt, korábbi bérlők és valódi gazdák megsegítésére? Hogyan kívánják visszanyerni
az ágazat bizalmát az állammal szemben?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. 10. 15.
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